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001 – 2023ko martxoaren 31ko eta apirilaren 14ko Udalbatzetako akten 

onarpena. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

2023ko martxoaren 31ko eta apirilaren 14ko bileretako aktak Udalbatzak onartu behar ditu. 

 

Udalbatzak, deliberatu ondoren, aho batez: 

 

2023ko martxoaren 31ko eta apirilaren 14ko udalbatzarreko aktak ONARTZEN DITU. 

 

 

Auzapezaren erabakien komunikazioa. 
 

Toki-erakundeen Kode Orokorreko L. 2122-22 eta L.2122-23 artikuluekin eta Udalbatzak 2020ko 

ekainaren 11n egindako deliberazioaren arabera, honako hau jakinarazten da: 

 

      • 2023ko apirilaren 1etik ekainaren 17ra hilerriko emakida emateari eta berrezartzeari buruzko 

erabakiak: 

      • 30 urteko lur-emakida berritzea: 1 

      • 30 urterako emakidak (upeltegiak) berritzea: 4 

 

 

      • 2023ko apirilaren 13ko D-2023-008 Erabakia: Herriko Etxearen energia optimizatzeko Funts 

Berdearen esparruan diru-laguntza eskatzea 36.319,06 eurokoa, edo inbertsio-gastu osoaren % 60koa, 

60.531,77 eurokoa. . 
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      • 2023ko apirilaren 21eko D-2023-009 Erabakia: Larraskena aretoaren optimizazio 

energetikorako Funts Berdearen diru-laguntza eskatzeko 35.604,26 eurokoa, hau da, 59.340 euroko 

inbertsio-gastu osoaren % 60.43. 

 

      • 2023ko maiatzaren 4ko D-2023-010 Erabakia: larrialdiko etxebizitzak energia optimizatzeko 

Funts Berdearen diru-laguntza eskatzeko 45.449,93 €-ko zenbatekoa, edo inbertsio-gastu osoaren % 

60, 75.749 €-koa. .89. 

 

      • 2023ko maiatzaren 10eko D-2023-011 Erabakia: Edmond Rostand etorbideko bi 

bidegurutzeetan zazpi semaforo jartzeko Poliziaren Isunen Diru-laguntzaren esparruan segurtasun 

neurrietarako diru-laguntza eskatzeko, guztira 70.000 eurokoa. 

 

      • 2023ko maiatzaren 10eko D-2023-012 Erabakia: Nafarroa Etorbidean eta Basques kalean 

dauden bi bidegurutzeetan lau semaforo jartzeko Poliziaren Isunaren Diru-laguntzaren esparruan 

segurtasun neurrietarako diru-laguntza eskatzeko eskaera. Guztira 40.000 eurokoa. 

 

      • 2023ko maiatzaren 10eko D-2023-013 zk. Ebazpena: Jean Rumeau etorbidean argi mikro-

erregulatuak ezartzeagatik eta Jean Rumeau etorbidean pasabide altxatuak ezartzeagatik polizia-

isunak esleitzeko esparruan segurtasun-neurrietarako diru-laguntza eskatzea. 50.000 euroko 

zenbatekoa. 

 

      • D-2023-014 zk. hitzarmena, 2023ko maiatzaren 30ekoa: bizikleta planaren barruan bizikleta-

azpiegiturak garatzeko diru-laguntza eskaera, 54.000 eurokoa, edo inbertsio-gastu osoaren % 30ekoa, 

180.000 eurokoa. 

 

      • D-2023-015 zk. hitzarmena, 2023ko maiatzaren 31koa: Eskualdeko Museoak Eskuratzeko 

Funtsaren diru-laguntza eskaera 1.508 eurokoa, edo inbertsio-gastu osoaren % 50ekoa, obrak 

eskuratzeko 3.016 eurokoa. 

 

 

002 – Udal Zaintza Plana (PCS) baliozkotzea. 
 
Isabelle Ayerbe andrea gelara sartzen da. 

 

DELIBERAZIOA: 

 

Amestoy andreak, Herriko Etxeko hautetsi delegatuak honela azaltzen du: 

 

Kanboko udalerria Arrisku Naturalaren Prebentziorako Planaren Perimetroan zehaztutako arrisku 

nabarmen baten aurrean dagoen udalerrietako bat da. Prebentzio plan hori uholde arriskuarekin 

lotuta dago (2022ko martxoaren 10eko Prefetura Dekretuaren bidez onartutako PPRI). Estatuak 

eskatzen du erkidegoak PPRI hau onartu eta bi urteko epean deliberatu dezala bere PCS 

baliozkotzea. 

 

Auzapezak betebeharra du, segurtasun zibilari dagokionez, bere hautesleei arrisku nabarmenak 

daudela jakinaraztea eta, bereziki, horiekin lotutako krisiak kudeatzea. Horrela, arrisku 

nabarmenak gertatzen direnean, aldez aurretik zehaztutako bitarteko eta prozedurekin zenbatu 

behar duzu dokumentu labur, argi eta operatibo batean, hots, PCSn. 

 

Beraz, PCS sortzearen helburua auzapezaren eta bere taldeen jarduna bideratzea da krisia 

kudeatzeko. 
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Plan hau Predict-en laguntzarekin garatu da, udal-taldearekin kontsultatuta, eraginkortasuna 

bermatzeko eta ondoko atal hauek ditu: 

      • Udalerriaren deskribapen zehatza, bere ezaugarri naturalak, gizatiarrak eta ekonomikoak 

aurkeztuz, 

      • Identifikatutako aginte-sistema bat, 

      • Egin beharreko eginkizunak eta ekintzak adierazten dituzten fitxa sinplifikatuak, 

      • Krisiaren direktorioa. 

 

Elementu horiek guztiak dokumentu hauetan ageri dira: 

      • 2023ko urtarrilean eguneratutako ekintza-mapa, 

      • Arrisku handiei buruzko udal informazio dokumentua (D.I.C.R.I.M) 2023ko ekainean 

eguneratua, 

      • PCS operazio-prospektua 2023ko ekainean eguneratua. 

 

Segurtasun zibilaren modernizaziorako 2004ko abuztuaren 13ko legean eta haren garapen 

dekretuetan xedatutakoa betetzen du. 

 

Udalbatzak deliberatu ondoren, inplementatutako PCS baliozkotzeko udal onarpen agindua eman 

behar da 

 

PCS osatzen duten dokumentuak, DICRIM ez ezik, ez dira herritarren eskura jartzen; dokumentu 

horiek barne erabilerarako dira soilik. PCS lan tresna bat denez, ez da herritarren artean zabaltzeko 

asmoa. 

 

Udalbatzari gonbidapena egiten zaio Udal Zaintza Plan honi buruzko iritziak emateko. 

 

Deliberatu ondoren, Herriko Etxeak, aho batez: 

 

ONARTUA - 2023ko ekainean eguneratutako PCS liburuxka operatiboa, hausnarketa honi 

aurkeztu eta erantsita, 

                             -Arrisku Nagusiei buruzko Udal Informazio Dokumentua (D.I.C.R.I.M), 

                             -Ekintza mapa 2023ko urtarrilean eguneratua. 

 

DIO Udal Zaintza Plana behar bezala aplikatzeko behar diren eguneraketak jasango dituela, 

 

DICRIM jendaurrean jarriko dela dio komunikazio egokia izanik, 

 

BAIMENA EMATEKO Udal Zaintza Plana garatzen duen dekretua sinatzeko auzapezari, bai eta 

gai honekin lotutako dokumentu guztiak ere. 

 

 

ESKU HARTZAILEAK: 

 

Auzapezak galderarik dagoen eskatzen du. 

 

Argitxu Hiriart-Urrutyk goian aipatutako fikziozko ariketaz galdetzen du. 

 

Gilles Medevielle Zerbitzu Teknikoen zuzendariak azaldu duenez, Predict enpresak, Météo-Franceko 

krisi meteorologikoen kudeaketan espezializatutako erakundeak, ariketa hau antolatu zuen joan den 

neguan, berehalako uholdeen alerta simulatuz. Operazio zuzendariak SMS alerta bat jaso zuen, 

diputatu arduradunekin krisi unitatea aktibatuz. Benetako egoeraren bat gertatuz gero, krisi-

unitateak, Jérôme Escutaryren partaidetzarekin, Aturri eta uholdeen alerten gorakada jarraitzen du. 
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Jarraian, Argitxu Hiriart-Urrutyk azken kazkabarrari eta etxebizitzetan eragindako kalteei 

erreferentzia egiten die, nola konponduko diren galdezka. 

 

Natur fenomenoek eragindako kalteak konpentsatzea zaila izango dela erantzun du auzapezak, horiek 

kontrolatzea konplexua delako. Gogoratu ekainaren 20ko txingor ekaitza, udal eraikinetan eta 

baserritarren etxeetan kalte material handiak eragin zituena. 

Ekainaren 21etik aurrera, kalteen balorazioa egin zen eta Suprefetari tokian tokiko bisita bat egiteko 

eskatu zitzaion. Txili ekoizleak bereziki kaltetuak izan dira. Hala ere, asegururik ez egotean, kalte-

ordainak jasotzeko aukerak zaildu egiten dira. Zehazki, auzapezak Foru Aldundiko presidenteari 

idatzi zion bere laguntza eskatzeko eta etorkizunerako irtenbideak bilatzeko beharraz eztabaidatzeko. 

Igorritako gutuna irakurtzen jarraitzen du: “Lehendakariorde jauna, azken kontuetan (GIR), zure 

lankide Sandrine Derville-ri galdegin nion gaur egun Ezpeletako piperraren industriako eragileek 

eragindako suntsipenari aurre egiteko dituzten zailtasun nagusiei buruz. Ekainaren 20ko txingor-

ekaitzak. Ekoizpenaren laurdena baino gehiago suntsitu zen eta ia guztia Ainhoa, Itsasu, Ezpeleta, 

Kanboko korridorean. Pascale Réquennak, eskualdeko gure taldean ere Hagetmauko auzapezak, 

gure kezka berretsi zuen batzorde iraunkorrean, astelehenean, uztailaren 3an, sektoreak bizi duen 

egoeraz pasarte dramatiko honen ostean. Rousset presidenteak, bilera honetan batzorde iraunkor 

gisa parte hartu zuenak, adierazi zuen Eskualdeak gertutik aztertuko duela gai hau, eskualdeko 

exekutiboaren asmoak zehaztu gabe. Horregatik, nekazariei laguntzeko Eskualdeak dituen asmoei 

buruz galdetzen dizut berriro. Lurraldeko hautetsi naizen aldetik, Ezpeletako piperrak euskal 

ondarean duen garrantziaz kezkatuta, guztiz estimatzen dut eragileen kezka, botere publikoei ere 

suspertzen laguntzeko eskatzen dietenak. Aparteko klima-egoeran egon arren, nekazaritzako 

hondamendiengatiko kalte-ordainak jasotzeko baldintzak ez dira onuragarriak POArentzat, zeinaren 

esparrua mugatua baita eta aseguru-estaldura arrisku naturaletatik babesteko aukera ematen ez 

duena. Irtenbideak aztertzen ari dira beste labore batzuekin estaldura partekatu baten ideiarekin, 

hondamendia gertatuz gero galeren % 70 eta % 80 artean estaliko lukeena, egungo egoeran, berriz, % 

0 da, jakina. Zalantzarik gabe, sari-funts bat sortu da, baina aurki ditzakegun elkartasun zantzu 

guztiak gorabehera, bildutako kopuruak nahiko eskasak izango dira ekoizleentzat. Eskualdeko 

Laborantza Ganbera ere handitu daitezkeen kalte-ordainen palanka guztiak aztertzen ari da. 

Eskualdeko erkidegoari gai honi aurre egiteko eska diezaioke eta sektorea suspertzea ahalbidetuko 

duen finantza-laguntza ere imajina dezala. » 

Gaineratu du beste labore batzuekin estaldura partekaturako azterketak egiten ari direla eta 

elkarrizketak egin direla prefeturako agintariekin hondamendi naturala deklaratzeko. Udala 

baserritarrekin ere harremanetan jarri zen euren aitorpenak zentralizatzeko eta kalte-ordain egokia 

lortzeko. 

 

Argitxu Hiriart-Urrutyk galdetzen du zergatik ez den oraindik hondamendi naturalaren agindua 

eman. 

 

Auzapezak erantzuten du ez dakiela zehatz-mehatz zein egunetan egingo diren dagozkien batzordeak, 

baina uste du sailkapenak ez lukeela arazorik izan behar. Gainera, azpimarratzen du aseguratzaileak 

dagoeneko hasi direla kalte materialak ordaintzen, bereziki kaltetutako ibilgailuak konpontzeko. 

 

Jean-Noël Magis jaunak gaineratu du uholdeak ere jende askok ere jasan dituela eta, Jérôme 

Escutaryrekin elkarlanean, pertsona horiekin biltzen ari direla arazoak baloratzeko eta urbanizazio 

lanak edo euri-uren drainatze-hobekuntzak aztertzeko. Fenomeno hauek apartekoak izaten jarraitzen 

dutela. 

 

Argitxu Hiriart-Urrutyk azaldu duenez, bere auzoan euri-uren drainatze-arazoak salatzeko idatzi 

zuenetako bat da, txingorra sarririk ez egon arren errepikatu egiten dela. Ura behar bezala hustu 

ezin duen diametro txikiko hodi batekin kasu jakin bat aipatzen du. 
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Auzapezak erantzuten du euri-uren hustuketaren gaia GEPUren ardura dela (Hiri Euri-Uren 

Kudeaketa). Era berean, azaldu du, auzo honi dagokionez, Euskal Herria Hirigune  Elkargoarekin 

(CAPB) atxikipen arro bat edo bi sortzeko elkarrizketak egiten ari direla, eta gai honetan aurrerapen 

garrantzitsuak eman direla jada. 

 

Gilles Medevielle jaunak, Zerbitzu Teknikoen zuzendariak, berretsi du Bordeleko higiezinen 

sozietatearekin atxikipen arroaren inguruko negoziazioetan aurrera egin dutela, baina oraindik 

Hirigune Elkargoko Salgado jaunaren erantzunaren zain daudela. 

 

Auzapezak gaineratu du Hirigune Elkargoari eskumenak transferitu aurretik lanak egin zirela eta 

atxikipen arroek lehentasuna izaten jarraitzen dutela 

 

Argitxu Hiriart-Urrutyk gogoratu du aurreko agintaldian Frédéric Bardin hirigintzako laguntzailea 

etorri zela orubean euri-uren hustuketa arazoak aztertzera. Adierazi du Hirigune Elkargoa ez dela 

erantzuten motela izan daitekeen entitate bakarra. 

 

Auzapezak zehazten du sektorean euri-urak husteko lan garrantzitsuak egin direla, nahiz eta oraindik 

perfekzionatzeko tartea dagoen. 

 

Jean-Noël Magis eta Gilles Medevielle Zerbitzu Teknikoetako zuzendariak Argitxu Hiriart-Urrutyk 

estolda batean euri-urak husteko arazoen inguruan esku hartu zutela baieztatu dute. Suez 

enpresarekin harremanetan jarri ziren blokeatutako estoldak desblokeatzeko. 

 

Gilles MEDEVIELLE jaunak azaltzen du estolda honen hodien diametro-aldea lursaila eraiki zenetik 

egon dela eta Banaketa Sareen Komunitate Bulegoak (OCRD) konfinamendu aurretik hartu zuela. 

 

Lanak noiz hasi diren galdetzen du Argitxu Hiriart-Urruty andreak. 

 

Gilles Medevielle jaunak konfinamenduaren aurretik egin zirela erantzuten du. Larroulet errepidetik 

La Halte errepidera arteko sare guztiak ikuskatu eta garbitu zituzten, jada funtzionatzen ez zuen 

irteera aldatuz eta lur pribatura zekarrenak berreskuratuz. Hala ere, arazoak dirau eta Jérômek 

Hirigune Elkargoarekin harremanetan jarri zen, orain sareen arduraduna, esku hartzeko 

 

Argitxu Hiriart-Urruty andrea Larroulet bideko erretenen mantentzearen inguruan kezkatua agertu 

da eta bertako bizilagunei horiek mantentzea eskatu behar zaiela proposatzen du. Hodien irteera 

zabaltzea ere proposatzen du, emari arazoak konpontzeko. 

 

Jean-Noel Magis jaunak sarearen prebentziozko mantentze-lanak eskaintzen ditu emari-arazoak 

saihesteko. 

 

Auzapezak gogoratu du Hirigune Elkargoari eskumenak transferitu aurretik sektorean egindako lan 

esparru zehatza baloratzeko txostenak aztertzea erraza izango dela. Muga batzuek gaia zailtzen 

dutela nabarmendu du. Atentzio putzuak arazoaren zati handi bat konpontzeko funtsezkoak izango 

direla uste du 

 

Argitxu Hiriart-Urrutyk auzokideengan duen eragina azpimarratu du eta urtetan kaltetuenak izan 

direla nabarmendu du. 

 

Auzapezak adierazten du arazoaren analisiak kontuan hartzen dituela, bai ibaian gora kokatutako 

lursailak isurtzen dituen urak, bai arro hidrografikoetatik orokorrean datozenak; gaiari buruz 

dagoeneko prestatutako txostenen azterketa zehatzak irtenbide egokiak aurkitzea ahalbidetu beharko 

luke. 
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Argitxu Hiriart-Urrutyk bere kezka agertu du Kanbon maiz gertatzen diren uholdeengatik eta horiek 

saihesteko neurriak hartzeko eskatzen du. 

 

Jean-Noël Magisek azaldu duenez, Hirigune Elkargoa uholdeak prebenitzeko ekintza plana (PAPI) 

abian jartzen ari da. Plan horrek landa-azterketa eta uholde-simulazioak barne hartuko ditu, 

lurraldearen diagnostikoa egiteko eta uholdeak mugatzera zuzendutako inbertsio planak 

proposatzeko. Programa honen arduraduna Hirigune Elkargoa da eta lehen emaitzen zain gaude 

horiek aurkezteko. 

 

Peio Etchelekuk informazio osagarria gehitzen du, Errobiko arro osoaren simulazio hidraulikoa 

egiteko diseinu bulego bati enkargatu zaiola azalduz. Azterketa sakon honi esker, hainbat uholde 

mota simulatu eta egoeraren arabera ezarri beharreko prebentzio eta sendabide-neurriak zehaztuko 

ditugu. Legar-hobiek ur atxikipenean duten eragina ere aztertuko da, froga historiko zehatzetan 

oinarrituta. Lurraldeko hautetsiekin duela gutxi Luhuson egindako bilera aipatzen du planteamendu 

horren xehetasun teknikoak aurkezteko, besteak beste, XIX. mendeko uholde handien bilduma. 

Etchelekuk azpimarratzen du iraganeko uholde batzuek kalte handiak eragin dituztela eta 

ezinbestekoa dela fenomeno historiko horiek kontuan hartzea egungo arriskuak hobeto prebenitzeko. 

 

Philippe Bacardatz kezkatuta dago Jean Rumeau etorbidean behin eta berriz gertatzen diren 

uholdeengatik, eta kaltetutako bizilagunei irtenbidea bilatzeko azterketa integralik ba ote dagoen 

galdetzen du. 

 

Jean-Noël Magisek azaldu duenez, emakume bat aurkitu zuten uholde horiekin kezkatuta eta esku-

hartze programa bat egitea proposatu zietela. Ateak zabalduko dituzte eta irteerako hodia hobetuko 

dute zure etxearen aurrean emari hidraulikoak hobetzeko. Momentuz, hau da zuzenean kaltetutako 

etxe bakarra. Ura Errobitik dator, horregatik zure jabetzaren aurrean drainatze-sistema hobetu 

beharra dago. Obrak udal taldeen zuzendaritzapean egingo dira eta abuztuaren erdialdean hasi 

beharko dira. 

 

 

003 – APGL: erkidegoen arteko Ondare eta Arkitektura Zerbitzuko kide izatea. 
 

DELIBERAZIOA 

 

Eyherachar jaunak, udal hautetsiak gogoratzen du, beren beharrak eta baliabideak batuz, Pirinio 

Atlantikoetako erkidegoek beren buruari tokiko ezagutza, laguntza eta aholkularitza zerbitzuak 

eskaini dizkietela, denbora partekatuan erabiltzen dituztenak. 

Horrela, erkidegoen arteko Administrazio Zerbitzua sortu zen, lurralde-erakundeei eta haien 

kolaboratzaileei tokiko administrazio-arazoen kudeaketan laguntzeaz arduratzen dena, erkidegoen 

arteko Zerbitzu Teknikoa, eraikuntzaren alorrean modu berean esku hartuz, erkidegoei 

ahalbidetzen diena Komunen arteko Informatika Zerbitzua, segurtasun tekniko eta ekonomiko 

oneko baldintzetan software profesionala informatizatzea eta erabiltzea. Erkidegoen arteko Hiri 

Antolamendurako Zerbitzuak arlo horretako erkidegoen itxaropenei erantzunez, espazio publikoak, 

errepideak, egiturak, berdeguneak eta sare anitzak garatzeko laguntza ematen dien Sare eta 

Errepideen Zerbitzua.   

 

Zerbitzu hauek Toki Kudeaketarako Agentzia Publikoak kudeatzen ditu, hau da, zerbitzu ezberdinei 

atxikitako Herriko Etxeak eta establezimendu publikoak biltzen dituen sindikatu mistoa. 

 

Komunarteko Ondare eta Arkitektura Zerbitzuak ingeniaritza eta arkitektura arloko eraikuntzaren 

arloan laguntza teknikoa eskaintzen die kide diren komunitateei. 
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Horrela, informazioa eta aholkuak ematen ditu; diagnostiko teknikoak eta adituen txostenak egiten 

ditu; eraikuntza-azterketak egiten ditu eta 3D planoak; proiektuak aztertzen ditu, laguntza teknikoa 

eta administratiboa emanez, programaren definizioan, bideragarritasun-azterketak garatuz eta diru-

laguntzen eskaerak prestatuz; proiektuak kudeatzeko laguntza-misio osoak edo partzialak 

eskaintzen ditu proiektuak kudeatzeko lehiaketak kontsultatzeko edo burutzeko, epaimahaian parte 

hartzeko, jarraipen-eragiketak edo proiektuen kudeaketarako misio osoak edo partzialak barne 

egitura-azterketak eta fluidoak eginez, baita berariazko laguntza ere. Aurreproiektua kontratuaren 

berme-epeak amaitzean. 

 

Urteko harpidetza 1,65 eurokoa da biztanleko eta gehienez 3.723 eurokoa Kanborentzat. 

 

Gai honen inguruan erabakia hartzera gonbidatuta eta deliberatu ondoren, Udalbatzak emandako 

botoen gehiengoz: 

 

ONARTZEN DU Herriko Etxea Ondare eta Arkitektura Komunitate Arteko Zerbitzuaren Toki 

Kudeaketarako Agentzia Publikoan sartzea. 

 

ONDORIOZ, kasuan kasuko zerbitzuaren esku hartzeko araudia ONARTZEN DU. 

 

BAIMENA EMATEKO auzapezari gai honi dagozkion dokumentu guztiak sinatzeko. 

 

Abstentzioak: Argitxu Hiriart-Urruty andrea, Philippe Bacardattz andrea, Nathalie Aïçaguerre 

andrea, Jean-Paul Alaman andrea, Amaia Beyrie andrea, Lilian Hirigoyen andrea eta Alain Boscq 

jauna. 

 

 

ESKU HARTZAILEAK: 

 

Jean-Paul Alamanek bere kezka adierazten du Tokiko Kudeaketarako Agentzia Publikoak (APGL), 

eraikitzeko ekintzan bitartekari gisa jarduten duena eta artisau txikiak arkitekturatik baztertu 

ditzakeela. APGLren eskumenari buruzko zalantzak sortzen ditu eta zerbitzu egoki bat emateko duen 

gaitasuna zalantzan jartzen du. Nahiago luke udalek proiektuen kudeaketa delegatuaren laguntza 

teknikoa jasotzea, baina beharbada ez APGLren eskutik. 

 

Gilles Medevielle jaunak, Zerbitzu Teknikoen zuzendariak, APGL zerbitzuak azken urteotan 

eboluzionatu duela eta diseinu bulego espezializatua duela adierazi du. Bertan zehazten da APGL 

toki-erakundeetako funtzionarioek osatzen dutela, eta bere existentzia 64 departamenduko kide diren 

Herriko Etxeek nahi eta eraiki zutela, eta ez Estatuko erakunde batek. 

 

Jean-Paul Alamanek bere kezkarekin jarraitzen du APGLri eta bere esku-hartze parapublikoei buruz, 

bertako artisau txikiekin zuzenean lehia dezaketenak. APGLk egindako zenbait arkitektura-azterketa 

aberranteak eta garrantzirik gabekoak zirela uste du, bertako lurraldearen ezagutza ezagatik. 

 

Auzapez jaunak azpimarratzen du, Jean-Paul Alaman jaunak adierazitako errezeloa izan arren, 

udalak APGLrekin lankidetza hasiko duela eta aholkatuko duela, uste duen moduan, egitura horren 

barruan eskumen minimoak aurkitzea. Hala ere, udalak aldian-aldian lan egiten jarraituko duela dio 

Estatuko ziurtagiridun arkitektoekin proiektu handiagoetarako. Azkenik, azpimarratzen du lankidetza 

honetarako proposatzen den ekarpena, hau da, 3.723 eurokoa, guztiz onargarria dela finantzaren 

ikuspuntutik. 

 

Argitxu Hiriart-Urruty kezkatuta dago udalak APGLrekin duen konpromisoarekin. 
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Auzapez jaunak erantzuten du konpromisoa urterokoa dela eta urtebeteren buruan elkarlan horren 

kalitatea ebaluatzeko elkargune bat aurreikusi dela. 

 

Philippe Bacardatz jaunak harpidetzaren hasiera dataz eta 3.700 euroko zenbatekoaz galdetzen du. 

 

Auzapezak erantzuten du ordainketa proportzionala egingo dela egunetik egunera. Ondoren, bozketa 

egin zen, oposizioa abstenitu egin zen APGLko kide izateari buruzko lehen puntuan eta esku-hartze 

araudia onartu zen. 

 

 

004 – APGL: Komunarteko Bide Sarea Garatzeko Zerbitzuaren esku-

hartzeetarako hitzarmena. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Magis jaunak, diputatuak, gogoratzen du Udalbatzak 2020ko martxoaren 2ko deliberazioaren 

bidez, udala APGL64ko Komunarteko Bide Sareen eta Garapenerako Zerbitzuari atxikitzen zaiola. 

Zerbitzu honek kide diren komunitateei laguntza eskaintzen die espazio publikoak, errepideak, 

egiturak, berdeguneak eta hainbat sare garatzeko. 

 

Harpidetza horren baitan, zerbitzuak jarraipen teknologikoari eta informazioa komunitateei 

hedatzeari lotutako esku-hartzeak bermatzen ditu, baina baita giza baliabide esanguratsuen 

mobilizazioa behar ez duten proiektuen definizioan informazioa, aholkularitza eta esperientzia ere. 

 

Horregatik, proiektu ertain eta handi batzuetan, Toki Kudeaketako Erakunde Publikoko Bide Sarea 

Garatzeko Komunarteko Zerbitzuari laguntza tekniko eta administratiboko eginkizun osagarri bat 

betetzea proposatzen da. 

Honek Toki Kudeaketarako Agentzia Publikoarekin harpidetzarik gabeko hitzarmena egitea 

suposatzen du, zeinaren proiektua Magis jaunak batzarrean aurkezten duen, auzapezari sinatzeko 

baimena emateko eskatuz. Hitzarmen honek 2024ko abenduaren 31ra arte izango du indarra. 

 

Magis jaunari bere azalpen osagarriak entzun ondoren eta deliberatu ondoren, Udalbatzak aho 

batez: 

 

ERABAKITZEN DU Toki Kudeaketarako Agentzia Publikoko Errepide Sarea Garatzeko 

Komunarteko Zerbitzua deitzea, APGLko zerbitzu honetarako oinarrizko partaidetzak jasotzen 

dituen egungo garapenetatik haratago dauden obra-eragiketen azterketa teknikoak egiteko, 

aurreproiektuan ezarritakoaren arabera. Xedapen honi erantsitako hitzarmena. 

 

BAIMENA EMATEKO Auzapezari aipatutako hitzarmena eta gai honekin lotutako dokumentu 

guztiak sinatzeko. 

 

 

ESKU HARTZAILEAK: 

 

Argitxu Hiriart-Urrutyk galdetzen du ea misio osagarriak proiektuka egingo ote diren. 

 

Jean-Noël Magis jaunak baieztatzen du baietz, proiektuka dela. 

 

Gilles Medeviellek gehitzen du APGLko kide izateak hainbat trebetasun barne hartzen dituela, 

besteak beste, diagnostikoa eta trafikoaren laguntza, ez lana bakarrik. Zehazten du lanerako, APGLk 
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urtean 40 egun erdiko erreserba eskaintzen duela proiektu txikiak aurrera eramateko berariazko 

deliberaziorik gabe. 

 

Eliane Aizpuru andreak ohartarazi du aipatu prezioan izan daitekeen akatsen bat: 190 euro egun 

erdiko lehen orrialdean eta 290 euro azken orrialdean. 

 

Gilles Medeviellek adierazi du ziurrenik akats tipografiko bat dela, eta, Magisek azaldu du 290 

euroko prezioa egungo prezioekin bat datorrela. 

 

Auzapezak 290 euroko prezioa bozkatzea proposatzen du, aldaketa honekin hitzarmena onartzen da. 

Akordioa sinatzeko auzapezaren baimena ere aho batez onartzen da. 

 

 

005 – Aterperik Gabeko Aisialdi Zentroak (AGAZ): nerabeentzako oporretako 

prezioa. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Aristizábal andreak, Eskola Gaietarako diputatuak, gogoratzen ditu 202ean udalerriko bigarren 

hezkuntzako hiru establezimenduetan (ikastetxeetan) matrikulatutako ikasleei galdeketa egin 

ostean eta haien beharrak eta nahiak aztertu ondoren, Gazteen harrera-helburuak. 

 

Hori dela eta, Accueil de Loisirs Sans Hébergement elkarteak animazio proiektu bat jarri du 

martxan uztailerako, nerabe gazteei (14 eta 15 urte bitartekoei) zuzenduta. 

 

Aurten, nerabeen harrera 2023ko uztailaren 10etik 31ra izango da. 

 

Familien parte-hartzea Caisse d'Allocations Familiales – CAF-ek zehaztutako familia-zatiduraren 

arabera ezartzen da eta 2 urte t’erditik 13 urte bitarteko haurren prezioari dagokio, 2020-03-02 012-

02-03ko deliberazioaren bidez baliozkotua. 2020ko martxoaren 2an hartutako udalbatzak. 

Atzerrian eskaintzen diren jardueren arabera soilik aplikatuko da balizko osagarri bat 7€/haurren 

prezioan. 

 

Udalbatzak Aristizábal andrearen aurkezpena entzun zuen eta deliberatu ondoren, emandako 

botoen gehiengoz: 

 

Deliberazio honi atxikitako tarifak BALIOZKOTU. 

 

Abstentzioak: Argitxu Hiriart-Urruty andrea, Philippe Bacardattz andrea, Nathalie Aïçaguerre 

andrea, Jean-Paul Alaman andrea, Amaia Beyrie andrea, Lilian Hirigoyen andrea eta Alain Boscq 

jauna. 

 

 

ESKU HARTZEAK 

 

Argitxu Hiriart-Urruty andreak gazteentzako plaza kopurua zein den jakin nahi du, eta plaza 

faltagatik gazteak baztertu ote diren galdetzen du. 

 

María Aristizábal andreak baieztatzen du dinamizatzaile batekin 12 plaza daudela benetan, baina 

oraingoan ez dituztela gazteak baztertu behar izan, plaza kopuruarekin bat zetorrelako. 
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Argitxu Hiriart-Urruty andreak bere kezka adierazten du eskaintzen diren jardueren kostu 

handiagatik eta jakin nahi du zein familia zatiduratan dauden parte-hartzaile gazteak. 

 

Aristizabal andreak adierazten du ez duela informazio hori. 

 

Argitxu Hiriart-Urrutyk nabarmendu du jarduerak gazteek estimatzen dituztela, baina garestiak 

direla uste du, eta horrek familia batzuk geldiarazi ditzakela. Etorkizunean udalaren parte-hartze 

handiagoa aztertzea proposatzen du, ekitaldiak eskuragarriago egiteko. 

 

Aristizábal andreak gogoratzen du udalak dagoeneko parte hartzen duela ekonomikoki, bereziki 

dinamizatzaileen kostua ordaintzen duela, eta hori garrantzitsua da. 

 

Argitxu Hiriart-Urrutyk zalantzan jartzen du nahi den helburua: 12 nerabe soilik enplegatzea edo 

gehiago hartzea. 

 

María Aristizabal andreak azaldu du dagoeneko ona dela 12 parte-hartzaile izatea, baina 

dinamizatzaile kualifikatuak aurkitzea erronka bat da eta dinamizatzaileen kopurua gazteen adin-

taldearen araberakoa da. Gainera, ohartarazi du gero eta zailagoa dela dinamizatzaile konpetenteak 

aurkitzea. 

 

Amaia Beyriek nabarmendu du jardueren liburuxka euskaraz itzultzean akatsak daudela. Akats 

horiek zuzentzeko elkarrekin lan egitea proposatzen du. 

 

Auzapezak positibotzat jo du ekimena. Adierazten du udalak aldizka itzultzaile konpetenteak 

erabiltzen dituela eta, beraz, etorkizunean itzulpenetan akatsak ahalik eta gehien mugatu beharko 

direla. Oposizioa bozketan abstenitu egin da jardueren kostu handiagatik, eta auzapeza, aitzitik, pozik 

agertu da 12 nerabek izena eman dutelako komunitateak ordaindutako jardueren kostua kontuan 

hartu gabe. 

 

 

006 – Aterperik Gabeko Aisialdi Zentroak (AGAZ): prezioak 2023ko irailaren 

1etik aurrera. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Eskola Gaietarako diputatu Aristizábal andreak proposatuta, eztabaidatu eta deliberatu ondoren, 

Udalbatzak, emandako botoen gehiengoz: 

 

Aterperik Gabeko Aisialdi Zentroak (AGAZ) prezioak 2023ko irailaren 1etik aurrera ebazpen 

honen eranskinean. 

 

Abstentzioak: Argitxu Hiriart-Urruty andrea, Philippe Bacardattz andrea, Nathalie Aïçaguerre 

andrea, Jean-Paul Alaman andrea, Amaia Beyrie andrea, Lilian Hirigoyen andrea eta Alain Boscq 

jauna. 

 

 

ESKU HARTZEAK 

 

Argitxu Hiriart-Urruty andreak galdetzen du zenbat ume joaten diren aisialdira. 
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María Aristizábalek erantzun zuen asteazkenetan 120 haur inguru etortzen direla aisialdi gunera. 

Goizeko, eguerdiko eta arratsaldeko (eskolatik kanpo) aldiei dagokienez, eskola publikora doazen 

haurren tokiko ia biztanleria osoak hartzen du parte. Kanpoko umeak, hots, bazkarietan eta 

bazkaltzeko jardueretan geratzen ez direnak gutxi direla zehazten du. 

 

Argitxu Hiriart-Urruty andreak kanpokotasun kontzeptua argitzea eskatzen du. 

 

María Aristizabalek azaldu duenez, “kanpo” hitzarekin aisialdiko bazkarian eskaintzen diren 

bazkarietan eta jardueretan parte hartzen ez duten haurrak aipatzen ditu. 

 

Argitxu Hiriart-Urrutyk aplikatzen diren tarifei buruz galdetzen du, batez ere otorduekin egun oso 

baten eta egun erdiaren artean aldea badago. 

 

María Aristizabal andreak baieztatzen du prezioa berdina dela otorduekin egun oso baterako edo 

egun erdirako. Azaldu duenez, prezioen sinplifikazio hori izen-emateen kudeaketa eta aisialdi 

zentroaren funtzionamendua errazteko aukeratu dute. 

 

Argitxu Hiriart-Urrutyk eskolaz kanpoko jardueretara eta oporretara joaten diren haurren familia 

ratioei buruz galdetzen du. 

 

María Aristizabal andreak erantzuten du ez duela kopuru zehatzik familia zatidura tarte bakoitzeko, 

baina adierazten du tartea edozein dela ere, haurrak eskolaz kanpoko jardueretara joaten direla. 

Hala ere, ez du oporretako informaziorik eta ez daki familiaren zatidurak agerian utzi ote ditzakeen. 

 

Argitxu Hiriart-Urruty atal bakoitzaren portzentajeak eskuratzen tematzen da. 

 

Lilian Hirigoyen andreak aisialdi eta eskolaz kanpoko zentroetan harrera elebidunaren gaia 

planteatzen du. Azaldu du Hirigune Elkargoko etiketatze batzorde batek egitura horietan harrera 

elebiduna sustatu nahi duela. Aipatzen du dagoeneko hainbat udalerrik bat egin dutela planteamendu 

honekin eta honek haurrengan benetako elebitasuna garatzea ahalbidetzen duela. Kanboko udala 

antzeko planteamendu bat aztertzera animatzen du. 

 

Auzapezak bere interesa adierazten du proposamen honekin eta etiketatze batzordeak egindako lanari 

buruzko xehetasun gehiago nahi ditu. Tokiko baldintzetara egokitutako harrera elebiduna sortzeko 

aukera aztertzea aurreikusten du. 

 

Lilian Hirigoyen andreak etiketatzearen inguruko informazioa transmititzea eskaintzen du, eta 

Auzapezak pozik onartzen du. 

 

Auzapezak deliberazioa bozketara eramaten du. 

 

 

007 – Merkatu ez sedentarioa: araudia berrikustea. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Cadepond-Larronde andreak, Herriko Etxeko zinegotzi delegatuak, honela azaltzen du: 

 

2021eko uztailaren 5eko deliberazioaren bidez, Udalbatzak asteko ostiraleko azokaren araudiaren 

aldaketa onartu zuen. 
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Orain arte, udalak ostiral goizero Chiquito kalearen luzera osoan antolatzen duen aire zabaleko 

merkatuaren funtzionamendurako baldintza berriak zehaztu behar dira. 

 

Cadepond-Larronde andreak merkatuaren araudian aldaketak proposatu ditu. 

 

Eztabaidatu ondoren, Herriko Etxeak, aho batez: 

 

2023ko uztailaren 15etik aurrera aplikagarria den merkatu irekiko eolikoari buruzko araudi berria 

ONARTZEN DU, hau da, deliberazio honi eransten zaiona. 

 

 

ESKU HARTZAILEAK: 

 

Amaia Beyriek merkatu kaleko trafikoa ostiraleko merkatu orduetan soilik moztea proposatzen du, 

oinezkoentzako espazio atsegina sortzeko. 

 

Véronique Cadepond-Larronde andreak onartzen du gaia batzordean aztertzea eta erabiltzaileen 

iritziak kontuan hartzea. Aipatu du merkatari batzuek ez dituztela errespetatzen Donibaneko 

aparkalekuan aparkatzeko argibideak, eta horrek trafiko arazoak sor ditzakeela. 

 

Nathalie Aiçaguerre-k gaineratu du beste hiri edo herri txiki batzuetan kaleak oinezkoentzat jartzen 

direla udan, eta horrek bisitari gehiago erakartzen dituela. 

 

Didier Irastorzak gogoratu du merkatu kalea dagoeneko aste osoan zehar oinezkoentzako abiadura 

muga eta lehentasuna duen topagune bat dela elizara arte. 

 

Auzapezak adierazten du merkatuan zehar merkatuan oinezkoentzako iradokizuna planteatu dela eta 

aztertzen ari direla. Bertako bizilagunekin eta merkatariekin gai honen inguruan elkarrizketak egon 

direla aipatzen du. Adierazi du gaiak azterketa sakona merezi duela eta, hortaz, beharbada ez dugula 

arin jokatu behar aldez aurretik hausnartu gabe. 

 

Jean-Paul Alamanek merkatu egunean kalea oinezkoentzako izateak duen garrantzia azpimarratzen 

du eta denentzat harrigarriagoa ez izateaz arduratzen da. 

 

Auzapez jaunak adierazten du dagoeneko eztabaidak izan direla gai honi buruz tokiko bizilagun eta 

merkatariekin eta erdialdeko uhartearen garapenaren barruan mailakako ezarpena aztertuko dela. 

 

 

008 – Jendarmeria: errentamendu-kontratuaren 1. zk. aldaketa – hiru urteko 

alokairuaren berrikuspena. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Auzapez jaunak gogoratzen du, 2020ko martxoaren 2ko deliberazioaren bidez, Udalbatzak Pirinio 

Atlantikoetako Herriogasun Departamentuko Zuzendaritzarekin errentamendu-kontratu berri bat 

sinatzeko baimena eman ziola, Estatuaren izenean eta hau ordezkatuz, 2020ko urtarrilaren 1etik 

aurrera bederatzi urteko epean jendarmeriaren kuartelaren alokairurako. 

 

Errentamendu-kontratuak hiru urtean behin errenta berrikustea aurreikusten du ILATaren 

bilakaeraren arabera (erreferentzia: 2019ko 2. hiruhilekoa, hau da, 114.47). 
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2023ko apirilaren 4ko mezu elektronikoaren bidez, Ogasun Publikoko Foru Zuzendaritza harekin 

harremanetan jarri zen alokairu-tasa berri bat eskatzeko, 2023ko urtarrilaren 1etik aurrera urteko 

alokairuaren zenbatekoa 56.053 eurora igoko zuen hiru urteko epean. 

 

Udalbatzari gonbidatzen zaio auzapezari baimena ematea 2020ko martxoaren 4ko errentamendu-

kontratuaren 1. zk. aldaketa sinatzeko. Urteko alokairuaren zenbatekoa 52.315 eurotik 56.053 

eurora igotzen duena, hau da, + % 7,145 2023ko urtarrilaren 1etik abendu ingurura arte. 2025eko 

31. 

 

Aurkezpen hau entzun eta deliberatu ondoren, Udalbatzak aho batez: 

 

BAIMENA EMATEKO auzapezari 2020ko martxoaren 4ko errentamendu-kontratuaren 1. aldaketa 

sinatzeko Pirinio Atlantikoetako Herri Ogasun Departamentuko Zuzendaritzarekin, Estatuaren 

izenean eta hau ordezkatuz, lokalen alokairuaren berrikuspenari buruz. Jendarmeria-kuartel gisa 

erabilia, 2023ko urtarrilaren 1ekoa, deliberazio honi eransten zaiona, baita gai honi dagozkion 

dokumentu guztiak ere. 

 

 

 

009 – Ogasun Publikoa: errentamenduaren berritzea. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Auzapez jaunak gogorarazten du 2014ko martxoaren 21ean Kanboko udalerriaren eta Pirinio 

Atlantikoetako Ogasun Publikoen Departamentuko Zuzendaritzaren artean errentamendu-

kontratua sinatu zela, Estatuaren izenean eta hau ordezkatuz, Mairie etorbideko 3. zenbakiko 

beheko solairuan kokatutako lokal bat bederatzi urteko eperako, 2014ko urriaren 1etik aurrera. 

 

2023ko martxoaren 2ko posta elektronikoaren bidez, Pirinio Atlantikoetako Ogasun Publikoen 

Departamentuko Zuzendaritza harekin harremanetan jarri zen 2023ko urriaren 1etik aurrera 

errentamendu-kontratua berritzeko. 

 

Auzapezak proposatzen dio Udalbatzari baimena ematea errentamendu-kontratu berri bat 

sinatzeko, ezaugarri hauen arabera: 

 

      • Katastroko erreferentzia eta azalera: AV21 (925 m²) 

      • Alokairuko etxebizitzaren deskribapena: 67 m²-ko bulegoak, 17 m²-ko artxibo-gela, 2 m²-ko 

sanitarioak eta 2 m²-ko gela teknikoa, hau da, guztira 88 m²-ko alokairuko azalera. 

      • Lokalaren xedea: alokairua publikoa, artxibo eta administrazio bulegoak hartzeko gaitasuna 

duten bulegoak erabiltzeko ematen da. 

      • Iraupena: bederatzi urte 2023ko urriaren 1etik 2032ko irailaren 30era arte. 

      • 5.858 euroko urteko alokairua. 

      • Alokairuaren indexazioa: errentatzaileak eskatuta, hiru hilabete lehenago jaso izanaren agiri 

bidez egindako gutun ziurtatuarekin, hiru urtean behin berrikusi ahal izango da alokairua, hau da, 

2026ko urriaren 1ean eta 2029ko urriaren 1ean. 

 

Aurkezpen hau entzun eta deliberatu ondoren, Udalbatzak aho batez: 

 

BAIMENA EMATEKO auzapezari Pirinio Atlantikoetako Herriogasun Departamentuko 

Zuzendaritzarekin errentamendu-kontratua berritzeko eta, Estatuaren izenean eta honen ordez 

jardunez, Mairie etorbideko 3. zenbakiko beheko solairuan kokatutako lokalaren alokairuari 
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dagokiona sinatzeko; 2023ko urriaren 1etik aurrrera bederatzi urteko epean. baita gai honi 

dagozkion dokumentu guztiak ere. 

 

 

ESKU HARTZAILEAK: 

 

Philippe Bacardatz jaunak eraikinaren lehen solairua erabiltzeko interesa adierazten du. 

 

Auzapezak adierazten du eraikinaren goiko aldea udaltzaingoak okupatzea aztertzen ari dela. 

 

Amaia Beyriek oinplanoari buruz galdetu eta beste banaketa proposamen batzuk aurkezten ditu. 

 

Auzapez jaunak erantzuten du guztira 88 m² inguru daudela lehen solairurako, eta aipatutako 

hausnarketa dagoeneko oso aurreratuta dagoela zehazten du. 

 

 

010 – EPFL: negoziazio-agindua. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Magis Hirigintza diputatuak gogoratu duenez, 2021eko apirilaren 12an Udalbatzak egindako 

deliberazioaren bidez, Kanboko udalak EPFL Pays Basque-ren laguntza eskatu zuen bere lurralde 

politika garatzen eta zehazten laguntzeko. Kontrol publikoko arazoak dituzten sektoreetan esku 

hartzeko baldintzak. Etxebizitzari dagokionez, ikuspegi honek etxebizitza sozialen ekoizpenaren 

(alokairua eta erosketa) beharrei erantzun nahi die lur-erreserbak sortuz. 

 

Balizko lurzorua identifikatzeko lanen ostean, Tokiko Hirigintza Planeko 1AU eremuan 

sailkatutako “ANTXUBERROA” izeneko sektorea nabarmentzen da bere ezaugarriengatik, 

hirigintza-garapeneko eragiketa bateratu bat agertzea ahalbidetzen duen espazio gisa. Gaia izan 

zuten lehen analisiek gunearen garapenaren aurreko zeharkako hausnarketa baten interesa ere 

nabarmendu zuten. 

Helburu kualitatiboak lortzeko, orain udalak ekimena hartu behar du proiektua gidatzeko eta 

egituratzeko bere palanka ezberdinetan jardunez: programazioa, kalitate arkitektonikoa eta paisaia 

integratzea, ekipamendu publikoen finantzaketa, hiri-ehunarekin loturak, mugikortasun aktiboa, 

prezioen irteera, salgai jarritako ondasunak, etab. 

 

Asmo handiko garapen-proiektu global bat egiteko baldintzak aztertzeko eta fase operatiboen 

erritmoa erabakitze aldera beharrezkoak diren bitartekoak izateko, udalak lurzoru horiek 

eskuratzearen bitartez lurzoru publikoaren inguruko ekintza proaktiboa egin nahi du. Beraz, esku-

hartze logika honek udalari aukera eman behar dio: 

 

• Herri-ekimen orokorreko proiektu bati laguntzeko lur-erreserba bat ezartzea. 

      • Sektore honen garapena denboran zehar kudeatzea, lurraldearen beharretara egokitzeko. 

 

Ikuspegi horretatik, EPFL Pays Basque-ren laguntza eskatzea proposatzen da lurzoru honen 

jabeekin (edo dagozkion eskubideen titularrekin) negoziazioak hasteko, AD 66 jabetza-erregistroa 

eskuratzeari eta eramangarritasunari ekiteko. 20.674 m2-ko azalera, zeinaren baldintzak geroago 

zehaztuko diren garraio-kontratu zehatz baten esparruan. 

 

Auzapezak proposatzen du eskaera hori deliberatzea. 
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Magis jaunaren aurkezpena entzunda, eztabaidatu ondoren, Udalbatzak aho batez: 

 

ONARTZEN DU EPFL Pays Basque THPko 1AU eremuan guztiz sailkatutako AD 66 katastroko 

lursailaren eremua negoziatu, eskuratu eta lagatzeko eskaria, 

 

Behin ezarrita dagoen ohiko baldintzekin aurkezteko ESKARIAK. 

 

BAIMENA EMATEKO Auzapezari gai honekin lotutako edozein dokumentu sinatzeko. 

 

 

ESKU HARTZAILEAK: 

 

Auzapezak gaia aprobetxatzen du Udalbatzari Tillac andrearen nekazaritza ondasunen etorkizunaren 

berri emateko.  Adierazten du udalak SAFER enpresari (Société d'Aménagement Foncier et 

d'Etablissement Rural) eta Uximendiako lursail batean erosteari buruzko jarrera hartu duela. 

Urcudoiari buruz, auzapezak gogoratzen du Kanboko hiritarrei dagokienez, bere betebeharra zela 

Kanboko zaharrenetakoa den etxe honetan kokatzea, baserritarrak SEGURren aldeko apustua egiten 

badu Urkudoyatik inguruko lurrak ustiatzeko. Ez zaio etxea interesatzen. 

Uximendiarentzat, auzapezak ere bere interesa adierazten du hiriaren sarreran dagoen nekazaritza 

lurrrarekin, komunitateko lursail baten aurrean. Azpimarratzen du, akordiorik gertatuz gero, 

SAFERek operadorea hitzarmen baten bidez aukeratuko lukeela. Gaineratu du hogei hautagai inguru 

interesatu direla arlo honetan. SEGURUAREN esku dago irabazlea zehaztea. 

 

Argitxu Hiriart-Urruty andreak Urcudoya eta inguratzen duen lursailari buruzko xehetasunak 

eskatzen ditu. 

 

Auzapez jaunak azaltzen du Urcudoya Arnaga baserriaren aurrean dagoen etxea dela, eta 

eraikinaren inguruan kokatutako nekazaritza lurra Pierre Bidabé jaunak lagatzen duela. Auzapezak 

adierazten du udalari ustiategian interesatuko litzaiokeela beste inork erosiko ez balu, baina 

gainerako nekazaritza-lurretarako, Pierre Bidabé jaunak, alokairurako eskubidea du eta ustiatzen 

jarraitzen du, beraz, ez dago subjekturik 

 

Argitxu Hiriart-Urruty andreak Tillac andreari dagokion Route des Cimes-eko altueran dagoen beste 

finka bati buruzko argibideak eskatzen ditu 

 

Auzapez jaunak adierazten du Herriko Etxeak ez duela interesik agertu Bidart jaunak ustiatzen duen 

higiezin honetaz, eta, gainera, lurzoru hori bere aurretiko errentamenduaren bidez eskuratzen duen 

lehentasunezko eskubideaz baliatzen dela. 

 

Robert Poulou-k galdera juridiko bat planteatzen du Bidabéren adinaren inguruan, eta horrek 

ebakuntza eta prebentzio arazoak ekar ditzake. 

 

Auzapez jaunak azaltzen du SAFERek gai hauek kudeatzen dituela eta hiriak atzera egingo duela 

Bidabé jaunak etxea mantendu nahi badu. Auzapezak adierazten du SEGURAREN esku bakarrik 

dagoela Bidabé jaunaren espedientearekin lotutako arazo hauek konpontzea. 

 

Jean-Paul Alaman jaunak Robert Poulou jaunaren kezka partekatzen du. Iradokitzen du Herriko 

Etxea lur horien jabe izan daitekeela bere etorkizuna bermatzeko, egunen batean birsaltzeko interes 

ekonomikoa izan dezakeen norbanako baten ordez. 

Auzapezak azaldu du hasiera batean lur guztiak eskuratzea pentsatu zuela, nekazaritza lursaila barne, 

baina SAFERek eta nekazaritza sektoreko beste eragile batzuek gaitzetsi egin zuten, hori konplikatua 
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izango zela esanez, batez ere nekazaritza munduari dagokionez. Beraz, ideia hori alde batera utzi eta 

Urkodoya baserrian eta Uximendia lursailean jarri zuen arreta. 

 

Jean-François Lacostak azaldu duenez, nekazaritza lurrak eskuratzeko lehentasuna nekazaritza 

munduari ematen zaio eta komunitateak bigarren postuan geratzen dira nekazaritza munduko 

hautagairik ez badago. 

 

Jean-Paul Alaman jaunak nekazaritza lurraren babesaren auzia planteatzen du eta galdetzen du nola 

bermatu erkidegoari lur horien nekazaritza izaera gordetzeko aukera, baldin eta ustiapenari 

uztearekin bat eman diezaieketen norbanakoei saltzen bazaie.  

 

Auzapez jaunak baieztatzen du gai garrantzitsua dela, Tillac domeinuko nekazaritza lursail guztiak 

itzultzeko hasierako proposamenarekin zehazki bat datorrena. 

 

Robert Poulou jaunak nekazaritza lurren babesaren gaia planteatzen du eta horretarako dagoen 

legezko prozedura bakarra onura publikoko deklarazioa dela aipatzen du. Zehazten du ez duela 

zertan jarrera horren aldeko edo kontrako iritzirik adierazi, baina hori dela, bere ustez, aukera 

juridiko bakarra. 

 

Jean-François Lacosta jaunak bere zalantzak azaltzen ditu onura publikoko deklarazioaren 

erabilerari buruz, 2003an Kanboko udalak nekazaritza lurren eskurapenaren adibideari 

erreferentzia eginez, gero lur eraikigarri bihurtu eta askoz prezio altuagoan saldu zena. Prezioa. 

 

Jean-François Lacosta jaunak bere zalantzak azaltzen ditu onura publikoko deklarazioaren 

erabilerari buruz, 2003an Kanboko udalak nekazaritza-lurren eskurapenaren adibideari 

erreferentzia eginez, gero lur eraikigarri bihurtu eta askoz prezio altuagoan saldu zena. Prezioa. 

 

Jean-Noël Magis-ek Péan perimetroa eta Arnaga babes perimetroa bezalako babes perimetroak 

egotea proposatzen du, nekazaritza-sektore jakin batzuk kontserbatzeko aukera ematen dutenak. 

Gogoratu ere Frantziako eraikinen arkitektoak (ABF) planteamendu horietan izan zuen eragina. 

 

Robert Poulou jaunak eskertzen ditu argibide hauek eta gardentasunak demokrazian duen garrantzia 

azpimarratzen du. 

 

 

011 – Euskal Herria Hirigune Elkargoa (CAPB): Eskualdatutako Kargak 

Ebaluatzeko Tokiko Batzordearen (CLECT) txostenak onartzea. 
 

Vicente Goytino jauna gelara sartzen da. 

Sébastien Carré jauna aretotik irten da. 

 

DELIBERAZIOA: 

 

Lurralde Elkargoen Kode Orokorra kontuan hartuta; 

 

Kontuan izanik Tributu Arau Orokorra, bereziki Zergen Arau Orokorraren 1609 h C artikulua; 

 

Kontuan hartuta, 2020ko uztailaren 31ko Erkidegoko Kontseiluaren deliberazioa, zeinak ezartzen 

duen Euskal Herriko Hiri Elkargoko Eskualdatutako Kargak Ebaluatzeko Tokiko Batzordearen 

(CLECT) osaera; 
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Kontuan hartuta CLECTeko kideen zerrenda eguneratzen duen Euskal Herriko Hirigintza 

Elkarteko Lehendakariaren 2023ko urtarrilaren 23ko dekretua; 

 

Ikusirik 2023ko ekainaren 7ko CLECTek egindako 2.etik 4.era arteko txostenak, eta hurrenez 

hurren, Hiri Euri-Uren Kudeaketari, Souraïde igerilekuari eta Hazparneko igerilekuari dagozkion 

karga-transferentziaren ebaluazioei buruzkoak; 

 

Udalbatzak, txostengilearen aurkezpena entzunda, aho batez: 

 

Eranskinean aurkeztutako 2023ko ekainaren 7ko CLECTren 2, 3 eta 4. txostenak ONARTZEN 

DITU; 

 

BAIMENA EMATEKO auzapezariri deliberazio hau gauzatzeko baliagarri eta beharrezko neurri 

guztiak hartzeko eta gai honekin lotutako edozein dokumentu sinatzeko. 

 

 

ESKU HARTZAILEAK: 

 

Peio Etchelekuk positiboki baloratu du auzapezaren jarduna, eta euri-uren tratamenduari eta haiei 

lotutako kostuei dagokienez, Herriko Etxeetzat zentzuzkoagoa den ikuspegia lortzeko izan duen 

zeregin erabakigarria nabarmendu du. 

 

 

012 – Euskal Herria Hirigune Elkargoa: GR 8 Tour du Lapurd-eko udal 

bideetan aurreratzeko baimena. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Goytino jaunak, diputatuak, honela azaltzen du: 

 

Mendi-ibilbideen garapenean duen eskumenaren barruan, Hirigune Elkargoak Tokiko Mendi 

Ibilbide Planaren (PLR) ibilbide-sarea garatu eta mantentzen du. 

 

Hirigune Elkargoak 2023ko martxoaren 4an deliberatu zuen Pirinio Atlantikoetako 

Departamentuak 2001ean garatutako Ahurti eta Sara arteko GR 8 zaharraren kudeaketa bere gain 

hartzea, zeinak 2022ra arte mantentzea eta kontserbazioa bermatu zuen. Ibilbide hau  Frantziako 

Mendizale Federazioak (FFRP) Atlantikoko kostaldean sustatutako ibiltaritza-proiektu handi baten 

barruan zegoen. Ahurti-Sararainoko euskarazko zatia baino ez da garatu eta iparralderantz 

jarraitutasun faltagatik ibilbide hau ezin izan da turismo ibiltarirako erabili. 

 

2022ko uztailean, FFRPk Pirinio Atlantikoetako kostaldeko ibilbide osoa GR 8 gisa onartu zuen, 

Angeluko Aturri eta Hendaiako Bidasoaren bokaleen artean. Onarpen hori Ahurti eta Sara arteko 

GR 8ri buruz hausnartu ostean eman zen. 

 

Sailaren eta Euskal Herriko Hirigintza Komunitatearen arteko kontsulten ondoren, Ahurti eta Sara 

arteko egungo GR 8 proiektuaren kudeaketa Departamentutik Hirigune Elkargora pasatzea 

proposatu zen. 

 

Helburua da Milafranka eta Sara arteko ibilbidean parte hartzea GRP (GR de Pays) “Tour du 

Labourd”-aren esparruan eta Angelu eta Milafranka arteko lotura sortzea. Ibilbide berri honek 

Lapurditik hainbat egunez bidaiatzeko aukera emango du, bertako paisaia eta ondare aberastasun 



Udal batzarraren 2023ko uztailaren 5tik                                                                           Orriak 19 /29 

 

guztiak nabarmenduz: ozeanoa, ibaiak, zelaiak eta Lapurdiko mendiak. Horretarako, lehendik 

dauden departamenduko ibilbideak lagunduko ditu (GR 10 Sara eta Hendaia artean eta GR 8 

kostaldeko bidea Hendaia eta Angelu artean). 

 

Proiektu honi esker, Hirigune Elkargoak etorkizuneko Turismo Iraunkorreko Estrategiaren ardatz 

nagusiekin bateragarria den mendi-eskaintza garatzea ahalbidetuko du, SNCFko hainbat geltokiren 

bidez irisgarria. 

 

Baionako udalerriaren lurraldea etorkizuneko GR de Pays “Tour du Labourd”-ek zeharkatzen du, 

honako udal errepide hauek erabiliz: 

 

Milafranka – Sara ibilbidea, Kanbo zeharkatuz: 

      • 7 haritz izeneko 8 udal errepidea 

      • Xerri Karrika kalea 

      • Nafarroa Etorbidea 

      • Juanchuto Boulevard 

     • Bergerie kalea 

      • Rue des fleuristes izeneko udal bidea 

      • Ziudadela izenez ezagutzen den landa-bidea 

      • Burgachiloa izenez ezagutzen den landa-bidea 

      • Marienia landa-bidea 

      • Udal lursailak C303-304-1151-1158, AX 97-249 

 

Praktikoa: oinez. 

 

Herriko Etxeko zerbitzu teknikoei kontsulta egin ondoren, GR P erabiltzaileen bidea bideratzeko 

margotutako markak jarriko dira, bai eta bi puntuko noranzko seinaleztapena ere. 

 

Udalbatzak, bere txostengilearen aurkezpena entzun ondoren eta deliberatu ondoren, aho batez: 

 

BALIOZKOTU DU GR de Pays “Tour du Labourd” lehen aipatutako partzela, udal bide edo landa 

bideetatik igarotzea. 

 

Landa bideen aldeko KONPROMISOA HARTZEN DU, 1983ko uztailaren 22ko 83-663 Legean 

eta 1988ko abuztuaren 30eko aplikazio zirkularrean xedatutakoaren arabera: 

          ◦ PDIPRn erregistratutako landa-bideen pasabide-eskubidea ez besterentzea, 

          ◦ Ibilbidearen etetea saihesteko, bereziki hesiengatik, 

          ◦ Ezabatzeko beharra izanez gero, proposatu Hirigune Elkargoari, GR de Pays “Tour du 

Labourd”-en kudeaketa, ibilaldirako egokia izan behar duen ibilbide alternatiboa, eta ibilbidea 

gehiegi luzatu edo nabarmen murriztuko ez duena. Zeharkaturiko paisaien kalitatea, 

          ◦ Hirigune Elkargoari proposatzea lur-transakzioren ondoren aldaketak gertatuz gero 

alternatiba-bide bat sortzea, jakinik bide alternatibo horiek gutxienez interes berdinekoa izan behar 

dutela mendi-ibilaldien eta trekkingaren ikuspuntutik, 

          ◦ PDIPRn inskribatutako landa-bideen kontserbazioa udalari berezkoak diren hirigintza-agiri 

guztien garapen edo berrikuspenaren barruan integratzea, 

          ◦ Oinezkoen zirkulazio askea mantendu GR de Pays “Tour du Labourd”-en. 

          ◦ Beharrezko neurriak hartzea, auzapezaren polizia-ahalmenaren esparruan, bide horretatik 

ibilgailu motordunen joan-etorria mugatzeko, edo are debekatzeko, eskubideen titularrak izan ezik 

(beste garraiobiderik ez duten etxebizitza jabeak). Sarbidea, larrialdi-zerbitzua, garapena, 

mantentze-taldea, etab, 

          ◦ Hirigune Elkargoari baimena ematea GR de Pays “Tour du Labourd”en garapena 

(seinalizazioa eta seinaleztapena), garapena, mantentzea eta animazioa egiteko. 
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ESKU HARTZAILEAK: 

 

Argitxu Hiriart-Urruty andreak bide-zenbakia eskatzen du, baina Vincent Goytino jaunak zenbakirik 

ez dagoela adierazten du. Gilles Medevielle jaunak, Zerbitzu Teknikoen zuzendariak, zehazten du 

Ziudadelako errepideak Harizkazuia izena duela gaur egun. 

 

Vicente Goytinok azaldu duenez, beharrezkoa da bide horretan markak jartzea, noranzko 

seinaleztapena eta lurrean dauden markak barne, erabiltzaileen bidea bideratzeko. Proposatzen du 

Udalbatzak urbanizazio horiek baimentzea, bai eta aipatutako udal bideetatik eta landa bideetatik 

igarotzea ere. Ondoren, landa bideen inguruko konpromisoak aipatzen ditu: planean inskribatutako 

landa bideen pasabide-eskubidea ez besterentzea, hesiak direla-eta ibilbidea etetea saihestea, 

Hirigune Elkargoari beste bide batzuk proposatzea besterentze edo geroko jakinarazpenaren kasuan 

edozein lurralde-eragiketatan, planean jasotako landa-bideen kontserbazioa integratzea, GR, Tour 

du Lapurdiko oinezkoen zirkulazio askea mantentzea eta, ahal bada, ibilgailu motordunen joan-

etorria mugatzea edo debekatzea bide horretatik. Azkenik, Hirigune Elkargoari udal bideak 

kudeatzeko baimena ematea proposatzen du, Sailak igorritako Hirigune Elkargoak kudeaketa 

berreskuratu ondoren. 

 

Jean-Paul Alaman jaunak galdera bat egin zuen Hirigune Elkargoak Lapurdiko ibilbidearen guztiz 

martxan jartzeari buruz. 

 

Vicente Goytinok azaldu du ibilbidea dagoeneko badagoela baina marka eta seinaleztapena jartzeko 

baimena eskatzen ari direla. 

 

Auzapezak nabarmendu du neurri hori murriztailea izan daitekeela eta oraindik ez dela zehatz-

mehatz aztertu. 

 

Eliane Aizpuru andreak aipatzen du ez dagoela asfaltatutako bide bat hesitzeko baimenik. 

 

Vicente Goytinok zehazten du aipatutako bideak asfaltatutako udal bideak direla. 

 

Philippe Bacardatz jaunak galdera bat egiten du oztoporik izanez gero errepideen mantentzeari buruz. 

 

Vincent Goytino jaunak adierazten du Hirigune Elkargoa arduratuko dela hitzarmenaren arabera. 

 

 

 

 

013A – BT sareen lurperaketa Makeako bidea – “Civil Engineering 

Communications” Programa. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Magis diputatuak Herriko Etxeari jakinarazi dio udalak Pirinio Atlantikoetako Energia Lurraldeari 

eskatu diola Makeako errepidean BT sareak lurperatzearekin lotutako komunikazio elektronikoen 

ingeniaritza zibileko obren azterketa egiteko. 

 

Energia Lurraldeko lehendakariak egin beharreko lanen kostu estimatua jakinarazi zion Herriko 

Etxeari, eta Groupement SDEL/CETELEC enpresaren esku utzi zituen. 
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Magis jaunak zehazten du obra hau Landa Elektrizifikazio Programan “Ingeniaritza zibileko 

Komunikazio Elektronikoen A 2023 Aukera Aukera”n inskribatu beharko dela eta Udalbatzari 

gastuaren zenbatekoa onartzea eta obra horien finantzaketa bozkatzea proposatzen du. 

 

Udalak Magis jaunaren aurkezpena entzun zuen eta hausnartu ondoren, aho batez: 

 

Goian zehaztutako lanak egitea ERABAKI DU, 

 

Pirinio Atlantikoetako Energia Lurraldea izendatzen du lan hau burutzeko, 

 

Egin beharreko lanen eta gastuen zenbatekoa ONARTZEN DU, honela banatuta: 

Obra-zergen zenbatekoa 38.259,00 € barne 

Proiektuen kudeaketan, proiektuen kudeaketan eta ezusteko gertaeretan laguntza 3.825,90 € 

TE64 kudeaketa-gastuak 1.594,13 € 

GUZTIRA 43.679,03 € 

 

Eragiketaren behin-behineko finantzaketa plana ONARTZEN DU, honela banatuta: Herriko 

Etxearen parte hartzea doako funtsekin finantzatuko diren obretan 42.084,90 € 

Udalaren partaidetza kudeaketa gastuetan (doako funtsekin finantzatuko da) 1.594,13 € 

GUZTIRA 43.679,03 € 

 

Herriko Etxearen behin betiko partaidetza obraren behin betiko kontua ezarri ondoren zehaztuko 

da. 

 

Gainera, Herriko Etxeak bere “Doako Funtsekin” obran parte hartzea finantzatzen badu, TE64k 

aurrerapen bat edo gehiago eskatu ahal izango ditu, egindako lanaren arabera. 

 

Herriko Etxe jabari pribatuan izan daitekeen doako zortasuna ONARTU 

 

 

 

 

 

 

 

 

013B – BT sareen lurperaketa Makeako bidea zati batean – PE berritzea 

(SDEPA) – 2023 berritzea. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Magis diputatuak Herriko Etxeari jakinarazi dio udalak Pirinio Atlantikoetako Energia Lurraldeari 

eskatu diola Makeako errepidean BT sareak lurperatzeari dagozkion argiteria publikoko obren 

azterketa egiteko. 

 

Energia Lurraldeko lehendakariak egin beharreko lanen kostu estimatua jakinarazi zion Herriko 

Etxeari, eta Groupement SDEL/CETELEC enpresaren esku utzi zituen. 
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Magis-ek zehazten du lan hau Landa Elektrifikazio Programan inskribatu beharko dela “EP 

Berritzea (SDEPA) – Berritzea 2023” eta Udalbatzari gastuaren zenbatekoa onartzea eta obra 

horien finantzaketa bozkatzea proposatzen du. 

 

Udalak Magis jaunaren aurkezpena entzun zuen eta hausnartu ondoren, aho batez: 

 

Goian zehaztutako lanak egitea ERABAKI DU, 

 

Pirinio Atlantikoetako Energia Lurraldea izendatzen du lan hau burutzeko, 

 

Egin beharreko lanen eta gastuen zenbatekoa ONARTZEN DU, honela banatuta: 

Obren zenbatekoa BEZ-a barne 28.683,97 € 

Proiektuen kudeaketan, proiektuen kudeaketan eta ezusteko gertaeretan laguntza 2.868,40 € 

Kudeaketa gastuak TE64 1.195,17 € 

GUZTIRA 32.747,54 € 

Eragiketaren behin-behineko finantzaketa plana ONARTZEN DU, honela banatuta: 

Sindikatuen partaidetza 10.517,46 € 

FCTVA (TE64k berreskuratu beharrekoa) 4.705,32 € 

Herriko Etxearen parte hartzea doako funtsekin finantzatuko diren obretan 16.329,59 € 

Kudeaketa gastuetarako Herriko Etxearen ekarpena (doako funtsekin finantzatuko da) 1.195,17 € 

GUZTIRA 32.747,54 € 

 

Herriko Etxearen behin betiko partaidetza obraren behin betiko kontua ezarri ondoren zehaztuko 

da. 

 

Gainera, Herriko Etxeak bere “Doako Funtsekin” obran parte hartzea finantzatzen badu, TE64k 

aurrerapen bat edo gehiago eskatu ahal izango ditu, egindako lanaren arabera. 

 

Herriko Etxe jabari pribatuan izan daitekeen doako zortasuna ONARTU 

 

 

 

 

 

 

 

 

013C – BT sareen lurperaketa  Makeako bidearen zati batean – 8. artikuluaren 

programa (Baiona) 2023. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Magis diputatuak Herriko Etxeari jakinarazi dio azken honek Pirinio Atlantikoetako Energia 

Lurraldeari eskatu diola Makeako errepidean BT sareak lurperatzeari dagozkion argiteria 

publikoko obren azterketa egiteko. 

 

Energia Lurraldeko lehendakariak egin beharreko lanen kostu estimatua jakinarazi zion udalari, eta 

Groupement SDEL/CETELEC enpresaren esku utzi zituen. 
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Magis-ek zehazten du obra hau Landa Elektrizitate Programan “8. artikulua (Baiona) 2023” 

programan inskribatu beharko dela eta Udalbatzari gastuaren zenbatekoa onartzea eta obra horien 

finantzaketa bozkatzea proposatzen du. 

 

Herriko Etxeak Magis jaunaren aurkezpena entzun zuen eta hausnartu ondoren, aho batez: 

 

Goian zehaztutako lanak egitea ERABAKI DU, 

 

Pirinio Atlantikoetako Energia Lurraldea izendatzen du lan hau burutzeko, 

 

Egin beharreko lanen eta gastuen zenbatekoa ONARTZEN DU, honela banatuta: 

Lanaren zenbatekoa BEZa barne 105.951,94 € 

Proiektuen kudeaketan, proiektuen kudeaketan eta ezusteko gertaeretan laguntza 10.595,20 € 

Doako funtsen notario-eskriturak 1.725,00 € 

TE64 kudeaketa gastuak 4.414,66 € 

GUZTIRA 122.686,80 € 

 

Eragiketaren behin-behineko finantzaketa plana ONARTZEN DU, honela banatuta: 

Emakidadunaren Partaidetza 39.539,04 € 

Sindikatuen partaidetza 39.539,04 € 

TE64k aurrez finantzatutako BEZa 19.424,52 € 

Herriko Etxearen parte hartzea doako funtsekin finantzatuko diren obretan 19.769,54 € 

Kudeaketa gastuetarako Herriko Etxearen ekarpena (doako funtsekin finantzatuko da) 4.414,66 € 

GUZTIRA 122.686,80 € 

 

Herriko Etxearen behin betiko partaidetza obraren behin betiko kontua ezarri ondoren zehaztuko 

da. 

 

Gainera, Herriko Etxeak bere “Doako Funtsekin” obran parte hartzea finantzatzen badu, TE64k 

aurrerapen bat edo gehiago eskatu ahal izango ditu, egindako lanaren arabera. 

 

Herriko Etxe jabari pribatuan izan daitekeen doako zortasuna ONARTU 

 

 

 

 

 

 

ESKU HARTZAILEAK: 

 

Philippe Bacardatzek Haurtzaindegian egindako lanei buruzko bileren inguruko iruzkinak egiten ditu 

eta iradokitzen du obra batzordeko kideak gonbida daitezkeela isurien inguruko bilera zehatz 

horietara. 

 

Auzapez jaunak erantzuten du batzorde guztiak gonbidatu litezkeela auzo bileretara, baina asmoa da 

auzoz auzo, arazo zehatzei aurre egiteko guztiz dedikaturiko bilera bat antolatzea. Bilera horietara 

Udalbatzako kide guztiak joan daitezkeela gaineratu du, baztertu gabe. 

 

Jean-Paul Eyherachar jaunak azaldu duenez, auzolanaren arazoa hainbat kexaren inguruan 

bizilagun batek egindako eskaeraren ondorioz sortu zen. Hasieran errepideen garbiketa, argiteria 

eta aparkaleku arazoekin lotutako eskaerak ziren. Orduan, COREBA obraren gaia planteatu zen eta 

obraren iraupen luzeak ezinegona eragin zuen auzoko bizilagunen artean. 
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Philippe Bacardatz jaunak bere nahia adierazten du Enedisekin izandako bilera batean, obraren 

atzerapenei buruz dituen azalpenak entzuteko. 

 

Jean-Paul Eyherachar jaunak barkamena eskatzen du horretan ez pentsatzeagatik eta auzoko 

arazoak konpontzera bideratua zegoela adierazten du. 

 

Gilles Medevielle jaunak gehitzen du Enedis-eko norbait berariaz etorri zela bilerara, baina ez zuela 

espedientean lanik egin eta agian ez zuela beharrezko informazio guztia eman. Bileran emandako 

erantzunak gorabehera, desadostasun batzuek diraute. 

 

 

014 – Langileak: ASVP lanpostu ez finkoa sortzea, jarduera urtaroen igoeraren 

ondorioz. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Auzapezak proposatzen dio Udalbatzari kale-zaintzako agente gisa behin-behineko lanpostu bat 

sortzea, dedikazio esklusiboarekin, kale publikoan polizia-eginkizunak betetzeko eta segurtasun 

eta osasun publikoarekin zerikusia duten zaintza eta prebentzio araudietan polizia judizialaren 

eskumenak gauzatzeko. ASVP-k, funtsean, autobide-kodea, garraio-kodea, ingurumen-kodea 

edota aseguru-kodearen urraketak detektatzeko eta salatzeko eginkizuna betetzen du. 

 

Lanpostua 2023ko uztailaren 10etik 2023ko azaroaren 30era bitarteko aldirako sortuko litzateke. 

 

Batez besteko lan astea 35 ordukoa izango litzateke. 

 

Lanpostu hau C kategoria hierarkikoari dagokio. 

 

Lanpostua kontratu-agente bat kontratatuz beteko litzateke, Funtzio Publikoaren Kode Orokorreko 

L.332-23 2. artikuluan xedatutakoa aplikatuz, zeinaren bidez kontratu-agente bat kontratatzea 

ahalbidetzen duen jarduera-sasoiko gehikuntzari aurre egiteko. Gehienez ere 6 hilabeteko iraupen 

metatua 12 hilabeteko aldi bakoitzeko. 

 

Lanari 367 indize gordinaren tratamendua eman liteke 

 

Horrez gain, ordainsarietan, 2018ko azaroaren 26ko Udalbatzak deliberatuz, lurralde-laguntzaile 

teknikoen lan-esparruan sartutako funtzionarioentzat ezarritako funtzioei dagozkien lan-esparruan 

aurreikusitako plusak eta osagarriak sartuko lirateke. 

 

Auzapezaren azalpen osagarriak entzun ondoren eta deliberatu ondoren, Udalbatzak, aho batez: 

 

ERABAKI DU, 2023ko uztailaren 10etik aurrera, bide publikoko zaintzako agenteentzako lanaldi 

osoko lanpostu ez-iraunkorra sortzea. 

 

Lanpostu horri 367 indize gordinari dagokion soldata emango zaiola 

 

BAIMENA EMATEKO auzapezari eranskinean proposatzen den lan-kontratua sinatzeko, 

 

Auzapezaren proposamen guztiak ONARTZEN DITU 
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Ekitaldiko aurrekontuan kreditu nahikoak aurreikusten direla ZEHAZTEN DU. 

 

 

 

015A – Langileria: mediatekako agente gisa lanaldi osoko lanpostu finko bat 

sortzea. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Auzapezak proposatzen dio Udalbatzari mediatekako agente gisa lanaldi osoko lanpostu finko bat 

sortzea, honako eginkizun hauek betetzeko: 

 

      • Bildumak sortzen parte hartzea. 

      • Bildumen dokumentazio izapidea bermatzea eta bildumen sailkapenean eta kontserbazioan 

parte hartzea in situ edo etxean kontsultatzeko. 

      • Publikoaren harrera fisikoa eta telefonoa bermatzea eta mediatekako erabiltzaileei 

aholkularitza. 

      • Agiriak maileguan eta itzultzeko zerbitzua eskaintzea. 

      • Animazio lanetan parte hartzea. 

      • Ohiko administrazio-lanak egitea. 

      • Mediatekaren jardueraren komunikazioa bermatzea tresna egokiekin. 

      • Lagundu erabiltzaileei IT espazioa erabiltzen. 

 

Lanpostu hau C kategoria hierarkikoari dagokio. 

 

Lan mahaia honela osatuko da: 

 

Lanpostua: Mediatekako Agentea. 

Maila elkartuak: Ondare laguntzailea. 

Ondare Nagusiko laguntzailea 2. mailakoa. 

Lehen Mailako Ondare Diputatu Nagusia. 

Kategoria hierarkikoa: C 

Aurrekontu eredua: 1 

Asteko batez besteko lanaldia: lanaldi osoa. 

Kontratazio-oinarriak langile gisa kontratatuz gero: Funtzio Publikoaren Kode Orokorreko L.332-

14 artikulua. 

 

Lanpostu finko hau bete daiteke: 

      • Lurralde ondareko laguntzaileen lan-esparruko funtzionario bat kontratatuz, Funtzio 

Publikoaren Kode Orokorraren L.311-1 artikuluan ezarritako printzipio orokorra aplikatuz, 

zeinaren arabera, legediak kontrakoa xedatu ezean, sailetako zibil finkoek lanpostuak , Herriko 

Etxeak eta haien administrazio publikoko establezimenduak funtzionarioek okupatzen dituzten, 

 

• Dena den, kontratu-agente bat kontratatuz, Funtzio Publikoaren Kodeko L.332-14 artikuluan 

xedatutakoa aplikatuz, zeinak ahalbidetzen baitu lan-kontratuko agenteak kontratatzea funtzionario 

publikoak kontratatu bitartean behin-behineko lanpostu bat betetzeko. 

 

Ondoren, lan-kontratua urtebetetik gorakoa ezin den iraupen zehatz baterako egiten da. Haren 

iraupena luzatu ahal izango da, guztira 2 urteko iraupenera arte, funtzionario batekin lanpostua 

betetzeko hautaketa-prozedura arrakastatsua izan ez denean. 
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Kontratu-agente bat kontratatuz gero, obrak 367 indize gordinaren tratamendua jaso dezake. 

 

Horrez gain, ordainsarietan, 2018ko azaroaren 26ko Udalbatzak 2018ko azaroaren 26an egindako 

deliberazioaren bidez, lurralde ondareko laguntzaileen lan-esparruan sartutako funtzionarioentzat 

ezarritako funtzioei dagozkien lan-esparruan aurreikusitako plusak eta osagarriak sartuko lirateke. 

 

Auzapezaren azalpen osagarriak entzun ondoren eta deliberatu ondoren, Udalbatzak, aho batez: 

 

ERABAKI DU - 2023ko irailaren 1etik aurrera lanaldi osoko lanpostu finko bat sortzea 

mediatekako agente gisa. 

         

- Lanpostu hori agente ofizial edo kontratudun bat kontratatuz bete daitekeela, 

 

 • Kontratuzko agente bat kontratatuz gero, lanpostu honek 397 indize gordinari dagokion soldata 

jasoko duela. 

 

BAIMENA EMATEKO auzapezari eranskinean proposatzen den lan-kontratua sinatzeko, 

kontratazio-prozeduraren amaieran kontratu-agente bat kontratatzea aukeratzen badu, 

 

Auzapezaren proposamen guztiak ONARTZEN DITU, 

 

Ekitaldiko aurrekontuan kreditu nahikoak aurreikusten direla ZEHAZTEN DU. 

 

 

 

015B – Langileak: lanaldi partzialeko lanpostu finko bat sortzea lokalak 

mantentzeko arduradun gisa. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Auzapezak proposatzen dio Udalbatzari, lanaldi partzialeko lanpostu mugagabea sortzea lokal 

garbitzaile gisa, udalerriko ondarearen azalerak eta lokalak garbitzeko eta mantentzeko 

beharrezkoak diren lanen sekuentzia egiteko. 

Batez besteko lan astea 30 ordukoa izango litzateke. 

 

Lanpostu hau C kategoria hierarkikoari dagokio. 

 

Lan mahaia honela osatuko da: 

 

Lanpostua: lokala garbitzeko arduraduna. 

Maila elkartuak: laguntzaile teknikoa. 

Goi mailako laguntzaile teknikoa 2. mailakoa. 

Goi Mailako Laguntzaile Teknikoa 1. mailakoa. 

Kategoria hierarkikoa: C 

Aurrekontu txantiloia: 0,86 

Asteko batez besteko lanaldia: lanaldi ez osoa astean 30 ordu batez beste. 

Kontratazio-oinarriak langile gisa kontratatuz gero: Funtzio Publikoaren Kode Orokorreko L.332-

14 artikulua. 

 

Lanpostu finko hau bete daiteke: 
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      • Lurralde ondareko laguntzaileen lan-esparruko funtzionario bat kontratatuz, Funtzio 

Publikoaren Kode Orokorraren L.311-1 artikuluan ezarritako printzipio orokorra aplikatuz, 

zeinaren arabera, legediak kontrakoa xedatu ezean, sailetako zibil finkoek lanpostuak, Herriko 

Etxeak eta haien administrazio publikoko establezimenduak funtzionarioek okupatzen dituzte, 

 

      • Dena den, kontratu-agente bat kontratatuz, Funtzio Publikoaren Kodeko L.332-14 artikuluan 

xedatutakoa aplikatuz, zeinak ahalbidetzen baitu lan-kontratuko agenteak kontratatzea funtzionario 

publikoak kontratatu bitartean behin-behineko lanpostu bat betetzeko. 

 

Ondoren, lan-kontratua urtebetetik gorakoa ezin den iraupen zehatz baterako egiten da. Haren 

iraupena luzatu ahal izango da, guztira 2 urteko iraupenera arte, funtzionario batekin lanpostua 

betetzeko hautaketa-prozedura arrakastatsua izan ez denean. 

 

Kontratu-agente bat kontratatuz gero, obrak 397 indize gordinaren tratamendua jaso dezake. 

 

Horrez gain, ordainsarietan, 2018ko azaroaren 26ko Udalbatzak 2018ko azaroaren 26ko 

Udalbatzak deliberatuz, lurralde-laguntzaile teknikoen lan-esparruan sartutako funtzionarioentzat 

ezarritako funtzioei dagozkien lan-esparruan aurreikusitako plusak eta osagarriak sartuko lirateke. 

 

Auzapezaren azalpen osagarriak entzun ondoren eta deliberatu ondoren, Udalbatzak, aho batez: 

 

ERABAKITZEN DU - 2023ko abuztuaren 1etik aurrera, lokalen garbitzaile gisa lanaldi 

partzialeko lanpostu finko bat sortzea, astean batez beste 30 orduko lanaldia ordezkatzen duena. 

 

- Lanpostu hori agente ofizial edo kontratudun bat kontratatuz bete daitekeela, 

 

      • Kontratuzko agente bat kontratatuz gero, lanpostu honek 367 indize gordinari dagokion 

soldata jasoko duela. 

 

BAIMENA EMATEKO auzapezari eranskinean proposatzen den lan-kontratua sinatzeko, 

kontratazio-prozeduraren amaieran kontratu-agente bat kontratatzea aukeratzen badu, 

 

Auzapezaren proposamen guztiak ONARTZEN DITU, 

 

Ekitaldiko aurrekontuan kreditu nahikoak aurreikusten direla ZEHAZTEN DU. 

 

 

 

015C – Langileak: bide eta sare ezberdinetako ustiapen eta mantentze-lanetako 

agente baten lanaldi osoko lanpostu finko bat sortzea. 
 

DELIBERAZIOA: 

 

Auzapezak proposatzen dio Udalbatzari, lanaldi osoko lanpostu finko bat sortzea errepideak eta 

hainbat sare ustiatu eta mantentzeko agente gisa, honako eginkizun hauek betetzeko: 

 

      • Errepideetan eta hainbat saretan berritze eta mantentze lanak egitea, 

      • Hiri-altzariak eta seinaleztapen bertikala eta horizontala instalatzeko eta mantentzeko lan 

berriak egitea, 

      • Ekipoen mantentze eta kontserbazio lanak egitea. 

 



Udal batzarraren 2023ko uztailaren 5tik                                                                           Orriak 28 /29 

 

Lanpostu hau C kategoria hierarkikoari dagokio. 

 

Lan mahaia honela osatuko da: 

 

Lanpostua: errepideen eta hainbat sareen ustiapen eta mantentze-agentea. 

Maila elkartuak: laguntzaile teknikoa. 

Goi mailako laguntzaile teknikoa 2. mailakoa. 

Goi Mailako Laguntzaile Teknikoa 1. mailakoa. 

Kategoria hierarkikoa: C 

Aurrekontu eredua: 1 

Asteko batez besteko lanaldia: lanaldi osoa. 

Kontratazio-oinarriak langile gisa kontratatuz gero: Funtzio Publikoaren Kode Orokorreko L.332-

14 artikulua. 

 

Lanpostu finko hau bete daiteke: 

 

      • Lurralde ondareko laguntzaileen lan-esparruko funtzionario bat kontratatuz, Funtzio 

Publikoaren Kode Orokorraren L.311-1 artikuluan ezarritako printzipio orokorra aplikatuz, 

zeinaren arabera, legediak kontrakoa xedatu ezean, sailetako zibil finkoek lanpostuak, Herriko 

Etxeak eta haien administrazio publikoko establezimenduak funtzionarioek okupatzen dituzte, 

 

      • Dena den, kontratu-agente bat kontratatuz, Funtzio Publikoaren Kodeko L.332-14 artikuluan 

xedatutakoa aplikatuz, zeinak ahalbidetzen baitu lan-kontratuko agenteak kontratatzea funtzionario 

publikoak kontratatu bitartean behin-behineko lanpostu bat betetzeko. 

 

Ondoren, lan-kontratua urtebetetik gorakoa ezin den iraupen zehatz baterako egiten da. Haren 

iraupena luzatu ahal izango da, guztira 2 urteko iraupenera arte, funtzionario batekin lanpostua 

betetzeko hautaketa-prozedura arrakastatsua izan ez denean. 

 

Kontratu-agente bat kontratatuz gero, obrak 397 indize gordinaren tratamendua jaso dezake. 

 

Horrez gain, ordainsarietan, 2018ko azaroaren 26ko Udalbatzak 2018ko azaroaren 26ko 

Udalbatzak deliberatuz, lurralde-laguntzaile teknikoen lan-esparruan sartutako funtzionarioentzat 

ezarritako funtzioei dagozkien lan-esparruan aurreikusitako plusak eta osagarriak sartuko lirateke. 

 

Auzapezaren azalpen osagarriak entzun ondoren eta deliberatu ondoren, Udalbatzak, aho batez: 

 

ERABATZEN DU - 2023ko uztailaren 17tik aurrera lanaldi osoko lanpostu finko bat sortzea 

errepideen eta hainbat sareen ustiapen eta mantentze-lanetako agente gisa. 

 

- Lanpostu hori agente ofizial edo kontratudun bat kontratatuz bete daitekeela, 

 

      • Kontratuzko agente bat kontratatuz gero, lanpostu honek 367 indize gordinari dagokion 

soldata jasoko duela. 

 

BAIMENA EMATEKO auzapezari eranskinean proposatzen den lan-kontratua sinatzeko, 

kontratazio-prozeduraren amaieran kontratu-agente bat kontratatzea aukeratzen badu, 

 

Auzapezaren proposamen guztiak ONARTZEN DITU, 

 

Ekitaldiko aurrekontuan kreditu nahikoak aurreikusten direla ZEHAZTEN DU. 
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- Urpekarien galderak: 
 

Erabaki judizial hau ikusita, lursail horretan eraikitzeko eskubidea guztiz balioztatuta dagoela esan 

behar da. 

 

Ondorioz eta zuk adierazten duzunaren aurka, ez dugu erabaki judizial definitiborik hartzen direnean 

benetan oinarrituko garenik. 

 

Berriro diot eztabaida juridikoak auzitegiei dagozkiela eta ez gure batzarrari. Itxaron dezagun, bada, 

konpromisoa hartu dugun bezala, prozesu judizialaren emaitza. Beraz, ez dut inolaz ere abian den 

prozesua zuzenean edo zeharka oztopatu dezakeen ekintza, jarrera edo erabakirik hasiko. » 

 

Argitxu Hiriart-Urruty andreak gaineratu nahi du, hala ere, Herriko Etxeak esku hartu zuela THP 

araudia aldatzeko, baimena bete zedin. 

 

Jean-Noël Magis jaunak erantzuten du badituela egiaztatzen duten idatzizko elementuak, CADEk 

obra-baimenari buruzko behaketa baino askoz lehenago hasi zituela Euskal Herria Hirigune 

Elkargoak (CAPB) aldaketa-prozedurak. Herriko Etxearen 28 metroko araua Hirigune Elkargoari 

argitzeko eskaera 2021eko ekainekoa da. Bertan adierazten du Herriko Etxeak Hirigune Elkargoak 

hasitako THP aldaketa aprobetxatu nahi izan zuela arau hori argitzeko. Marieniakoarekin zerikusirik 

ez duen proiektu partikularra eta horretarako 28 metroak fatxadetan aplikatu ziren. Horregatik, 28 

metroko arau hori argitzea besterik ez zen interpretazio arazoak saihesteko eta ez zalantzan jartzea. 

 

Auzapezak 21:50ean amaituko du Udalbatza. 

 

 

 


